
OR.II.0002.10.2025        Projekt 
      

                      
          Protokół Nr X/2025

z sesji Rady Gminy Smołdzino
z dnia 27 marca 2025 r.

Ad. 1. 

Sesja Rady Gminy Smołdzino rozpoczęła się o godz. 16:00 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy 

Smołdzino.  Obrady  otworzył  i  prowadził  Przewodniczący  Rady  Gminy  Jan  Fleszer.  Przywitał 

radnych,  Wójta  Gminy,  Sekretarza  Gminy,  Skarbnika  Gminy,  Wójta  Gminy  Ustka,  Dyrektora 

Słowińskiego  Parku  Narodowego,  kierowników gminnych  jednostek  organizacyjnych,  sołtysów 

oraz  wszystkich  oglądających  sesję.  Następnie  na  podstawie  listy  obecności  stwierdził 

wystarczającą  liczbę  radnych  do  prowadzenia  obrad  i  podejmowania  prawomocnych  uchwał. 

Wyrażała się ona obecnością 14 radnych. 

/Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu/

Ad. 2.

Przewodniczący Rady przekazał, że radni otrzymali proponowany porządek obrad dzisiejszej sesji. 

Zwrócił się z pytaniem, czy ktoś zgłasza zmiany do porządku obrad.

Nie zgłoszono zmian. 

Prowadzący obrady odczytał porządek obrad:

1. Otwarcie sesji.

2. Przyjęcie porządku obrad.

3. Przyjęcie protokołu z obrad IX sesji Rady Gminy z dnia 19 grudnia 2024 r. 

4. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym.

5. Sprawozdania z działalności Komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym.

6. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Smołdzinie za rok 2024. 

7. Podjęcie  uchwały  w sprawie   przyjęcia  sprawozdania  (raportu)  z  wykonania  Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii w Gminie Smołdzino na 2024 rok.

8. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr  IX/76/2024  Rady  Gminy  Smołdzino 

z  dnia  19  grudnia  2024  r.  w  sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki 

i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz  Przeciwdziałania  Narkomanii 

w Gminie Smołdzino na 2025 rok.



9. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  Powiatowi  Słupskiemu  pomocy  finansowej  na 

realizację  zadania  publicznego  pod  nazwą  "Działalność  związana  z  bezpieczeństwem 

w ramach organizowania szkoleń, ćwiczeń i innych form edukacji.".

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Smołdzino na 2025 rok. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Smołdzino 

na lata 2025-2040. 

12. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zarządzenia  poboru  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami 

komunalnymi  w  drodze  inkasa  oraz  wyznaczenia  inkasentów  i  określenia  wysokości 

wynagrodzenia za inkaso na terenie Gminy Smołdzino. 

13. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości 

niezabudowanych, stanowiących mienie komunalne Gminy Smołdzino, w trybie przetargu. 

14. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia zgody  na  sprzedaż  w  drodze  bezprzetargowej 

działki nr 568/1 położonej w obrębie Gardna Wielka, Gmina Smołdzino.

15. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  w  drodze  bezprzetargowej 

działki nr 401/2 położonej w obrębie Gardna Mała, Gmina Smołdzino.

16. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  w  drodze  bezprzetargowej 

działki nr 56/1 położonej w obrębie Wysoka, Gmina Smołdzino. 

17. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  uzgodnienia  przeprowadzenia  zabiegów  pielęgnacyjnych 

pomnika przyrody. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Smołdzino na 2025 r.”. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie wykazu kąpielisk na terenie Gminy Smołdzino oraz trwania 

sezonu kąpielowego w roku 2025.

20. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  stanowiska  dotyczącego  zmiany  granic 

administracyjnych Miasta Słupska. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie apelu o podjęcie prac legislacyjnych związanych ze zmianą 

przepisów  ustawy  o  samorządzie  gminnym  w  zakresie  dopuszczalności  zmiany  granic 

jednostek samorządu terytorialnego. 

22. Protokół  z  kontroli  przeprowadzonej  przez  Komisję  Rewizyjną  w  Urzędzie  Gminy 

Smołdzino.

23. Wolne wnioski i informacje.

24. Zakończenie sesji.  

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem porządku obrad. 



Wynik głosowania:

 za - 14 głosów

przeciw - 0 głosów

wstrzymało się - 0 głosów

Porządek obrad X sesji Rady Gminy Smołdzino został przyjęty jednogłośnie.

Ad. 3.

Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem, czy radni zgłaszają uwagi do protokołu z obrad IX 

sesji Rady Gminy z dnia 19 grudnia 2024 r. Do protokołu uwag nie zgłoszono, zatem prowadzący 

obrady zarządził głosowanie nad przyjęciem protokołu. 

Wynik głosowania: 

za – 14 głosów

przeciw - 0 głosów

wstrzymało się - 0 głosów

Protokół z obrad IX sesji Rady Gminy został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 4.

Prowadzący  obrady  przypomniał,  że  radni  w  materiałach  na  sesję  otrzymali  sprawozdanie 

z działalności Wójta między sesjami. Następnie zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi lub pytania 

do sprawozdania. 

Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy  Marlena  Makowska  poprosiła  o  więcej  informacji  na  temat 

spotkania Wójta w dniu 12.03.2025 r. z przedstawicielami Fundacji Dbamy o Klimat dotyczącego 

budowy spalarni biomasy na terenie gminy.

Wójt poinformował, że podczas ostatniego Konwentu Wójtów i Burmistrzów przedstawiany był 

temat  biometanowni.  Wójt  jednoznacznie  stwierdził,  że  na  terenie  gminy  Smołdzino  nie  ma 

możliwości, aby taka inwestycja powstała, ale są rolnicy, którzy mogliby dostarczać półprodukt dla 

firmy, która by takie przedsięwzięcie otworzyła. Pojawił się pomysł, że taka inwestycja mogłaby 

powstać w gminie Damnica lub Główczyce.   

W związku z brakiem kolejnych pytań Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy przyjęła 

sprawozdanie.

/Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik nr 2 do protokołu/.

Ad. 5. 

Przewodniczący Rady przekazał, że w dniu dzisiejszym odbyło się wspólne posiedzenie Komisji 

Rady Gminy. Poprosił Przewodniczącą Komisji ds. Gospodarki, Budżetu i Rolnictwa radną Dorotę 

Hanasz, która przewodniczyła obradom, o przedstawienie sprawozdania z posiedzenia. 

Radna  Dorota  Hanasz poinformowała,  że  podczas  wspólnego  posiedzenia  Komisji  został 

zrealizowany następujący porządek obrad:



1. Sprawozdanie  Komendanta  Komisariatu  Policji  w  Ustce  o  stanie  bezpieczeństwa 

i porządku publicznego w gminie Smołdzino w 2024 r. 

2. Sprawozdania gminnych jednostek organizacyjnych z działalności w 2024 r. 

3. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 

awansu zawodowego w szkole prowadzonej przez Gminę Smołdzino w 2024 r.

4. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2024 r. 

5. Wykaz inwestycji zaplanowanych do realizacji w 2025 r. 

6. Informacja na temat rozdysponowania dotacji  przeznaczonych na działalność organizacji 

pozarządowych działających na terenie gminy Smołdzino. 

7. Kalendarz imprez na 2025 r. 

8. Omówienie projektów uchwał na najbliższą sesję Rady Gminy.

Ad. 6.

Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Smołdzinie za rok 2024

Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy mają pytania do projektu uchwały. 

Radni nie mieli pytań, zatem prowadzący obrady skierował projekt uchwały pod głosowanie.

Wynik głosowania:

za - 14 głosów

przeciw - 0 głosów

wstrzymało się - 0 głosów

/Uchwała  Nr  X/81/2025  w  sprawie   stanowie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Smołdzinie za rok 2024 załącznik nr 3 do 

niniejszego protokołu/.

Ad. 7.

Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  sprawozdania  (raportu)  z  wykonania  Gminnego 

Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz  Przeciwdziałania 

Narkomanii w Gminie Smołdzino na 2024 rok

Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy mają pytania do projektu uchwały.

Radni nie mieli pytań.

Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały.

Wynik głosowania:

za - 14 głosów

przeciw - 0 głosów

wstrzymało się - 0 głosów



/Uchwała  Nr  X/82/2025  w  sprawie  przyjęcia  sprawozdania  (raportu)  z  wykonania  Gminnego 

Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz  Przeciwdziałania 

Narkomanii w Gminie Smołdzino na 2024 rok stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu/.

Ad. 8.

Podjęcie  uchwały  w  sprawie     zmiany  uchwały  Nr  IX/76/2024  Rady  Gminy  Smołdzino      

z  dnia  19  grudnia  2024  r.  w  sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki 

i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz  Przeciwdziałania  Narkomanii  w  Gminie 

Smołdzino na 2025 rok

Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy mają pytania do projektu uchwały.

W związku z brakiem pytań poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Wynik głosowania:

 za - 14 głosów

przeciw - 0 głosów

wstrzymało się - 0 głosów

/Uchwała  Nr  X/83/2025  w  sprawie   zmiany  uchwały  Nr  IX/76/2024  Rady  Gminy  Smołdzino 

z  dnia  19  grudnia  2024  r.  w  sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki 

i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz  Przeciwdziałania  Narkomanii  w  Gminie 

Smołdzino na 2025 rok stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu/.

Ad. 9.

Podjęcie  uchwały  w  sprawie    udzielenia  Powiatowi  Słupskiemu  pomocy  finansowej  na   

realizację  zadania  publicznego  pod  nazwą  "Działalność  związana  z  bezpieczeństwem 

w ramach organizowania szkoleń, ćwiczeń i innych form edukacji."

Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy mają pytania do projektu uchwały.

Wobec braku pytań poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Wynik głosowania:

 za - 14 głosów

przeciw - 0 głosów

wstrzymało się - 0 głosów

/Uchwała  Nr  X/84/2025  w  sprawie   udzielenia  Powiatowi  Słupskiemu  pomocy  finansowej  na 

realizację  zadania  publicznego  pod  nazwą  "Działalność  związana  z  bezpieczeństwem 

w ramach organizowania szkoleń,  ćwiczeń i  innych form edukacji." stanowi  załącznik  nr  6  do 

niniejszego protokołu/.

Ad. 10.

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Smołdzino na 2025 rok

Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy mają pytania do projektu uchwały.



Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały.  

Wynik głosowania:

za - 14 głosów

przeciw - 0 głosów

wstrzymało się - 0 głosów

/Uchwała Nr X/85/2025 w sprawie   zmian w budżecie  Gminy Smołdzino na 2025 rok stanowi 

załącznik nr 7 do niniejszego protokołu/.

Ad. 11.

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Smołdzino na 

lata 2025-2040

Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy mają pytania do projektu uchwały. 

W związku z brakiem pytań poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Wynik głosowania:

za - 14 głosów

przeciw - 0 głosów

wstrzymało się - 0 głosów

/Uchwała Nr X/86/2025 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Smołdzino 

na lata 2025-2040 stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu/.

Ad. 12.

Podjęcie  uchwały  w  sprawie    zarządzenia  poboru  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami   

komunalnymi  w  drodze  inkasa  oraz  wyznaczenia  inkasentów  i  określenia  wysokości 

wynagrodzenia za inkaso na terenie Gminy Smołdzino

Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy mają pytania do projektu uchwały. 

Wobec braku pytań poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Wynik głosowania:

 za - 14 głosów

przeciw - 0 głosów

wstrzymało się - 0 głosów

/Uchwała  Nr  X/87/2025  w  sprawie  zarządzenia  poboru  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami 

komunalnymi w drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia 

za inkaso na terenie Gminy Smołdzino stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu/.

Ad. 13.

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanych, 

stanowiących mienie komunalne Gminy Smołdzino, w trybie przetargu



Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy mają pytania do projektu uchwały. 

Radni nie mieli pytań, zatem prowadzący obrady skierował projekt uchwały pod głosowanie.

Wynik głosowania:

za - 14 głosów

przeciw - 0 głosów

wstrzymało się - 0 głosów

/Uchwała Nr X/88/2025 w sprawie  wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanych, 

stanowiących mienie komunalne Gminy Smołdzino, w trybie przetargu stanowi załącznik nr 10 do 

niniejszego protokołu/.

Ad. 14.

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej działki 

nr 568/1 położonej w obrębie Gardna Wielka, Gmina Smołdzino

Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy mają pytania do projektu uchwały.

Radni nie mieli pytań.

Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały.

Wynik głosowania:

za - 14 głosów

przeciw - 0 głosów

wstrzymało się - 0 głosów

O zabranie  głosu  poprosił  Wójt  –  przywitał  obecnych na  sali  obrad  właścicieli  działki  nr  564 

w m. Gardna Wielka. Następnie wyjaśnił, że zachodzą przesłanki do zbycia nieruchomości nr 568/1 

w trybie bezprzetargowym na rzecz właścicieli działki nr 564, ponieważ jej położenie sprawia, że 

może być wyłącznie przeznaczona na poprawienie warunków zagospodarowania działki  nr  564 

oraz nie może być zagospodarowana jako odrębna nieruchomość. 

/Uchwała Nr X/89/2025 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej działki 

nr  568/1  położonej  w  obrębie  Gardna  Wielka,  Gmina  Smołdzino  stanowi  załącznik  nr  11  do 

niniejszego protokołu/.

Ad. 15.

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej działki 

nr 401/2 położonej w obrębie Gardna Mała, Gmina Smołdzino

Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy mają pytania do projektu uchwały.

Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. 

 



Wynik głosowania:

za - 14 głosów

przeciw - 0 głosów

wstrzymało się - 0 głosów

/Uchwała Nr X/90/2025 w sprawie  wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej działki  

nr  401/2  położonej  w  obrębie  Gardna  Mała,  Gmina  Smołdzino  stanowi  załącznik  nr  12  do 

niniejszego protokołu/.

Ad. 16.

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej działki 

nr 56/1 położonej w obrębie Wysoka, Gmina Smołdzino

Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy mają pytania do projektu uchwały. 

W związku z brakiem pytań poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Wynik głosowania:

za - 14 głosów

przeciw - 0 głosów

wstrzymało się - 0 głosów

/Uchwała Nr X/91/2025 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej działki 

nr 56/1 położonej w obrębie Wysoka, Gmina Smołdzino stanowi załącznik nr 13 do niniejszego 

protokołu/.

Ad. 17.

Podjęcie  uchwały  w  sprawie  uzgodnienia  przeprowadzenia  zabiegów  pielęgnacyjnych 

pomnika przyrody

O zabranie głosu poprosił Wójt – poinformował, że przedmiotowy pomnik przyrody znajduje się na 

terenie Dyrekcji Słowińskiego Parku Narodowego.  Koordynowanie przeprowadzanych zabiegów 

pielęgnacyjnych przekazane jest Dyrektorowi Parku. Następnie Wójt oddał głos obecnemu na sali 

Dyrektorowi Słowińskiego Parku Narodowego.  

Dyrektor  przekazał,  że  zauważono,  że  niektóre  konary  drzewa zaczeły  obumierać.  W związku 

z tym, w trosce o ten pomnik, zlecono ekspertyzę dendrologiczną, która wykazała, że nic złego się 

nie dzieje, trzeba ewentualnie podjąć zabiegi pielęgnacyjne. Następnie Dyrektor wyjaśnił, że prace 

wykonywane na potrzeby ochrony  przyrody uzgadnia się z organem ustanawiającym daną formę 

ochrony  przyrody,  a  więc  z  Radą  Gminy.  Wobec  tego  Słowiński  Park  Narodowy wystąpił  do 

Urzędu Gminy z wnioskiem o wydanie zgody na przeprowadzenie prac pielęgnacyjnych, żeby ten 

pomnik przyrody mógł być wizytówką zarówno Parku jak i Gminy. Kończąc wypowiedź Dyrektor 

zwrócił się do radnych o pochylenie się nad tym tematem i wydanie zgody na przeprowadzenie 

wymaganych prac. 



Następnie Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy mają pytania do projektu uchwały. 

Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. 

Wynik głosowania:

za - 14 głosów

przeciw - 0 głosów

wstrzymało się - 0 głosów

/Uchwała  Nr  X/92/2025  w  sprawie  uzgodnienia  przeprowadzenia  zabiegów  pielęgnacyjnych 

pomnika przyrody stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu/. 

Ad. 18.

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Smołdzino na 2025 r.”

Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy mają pytania do projektu uchwały. 

Radni nie mieli pytań, zatem prowadzący obrady skierował projekt uchwały pod głosowanie.

Wynik głosowania:

za - 14 głosów

przeciw - 0 głosów

wstrzymało się - 0 głosów

/Uchwała Nr X/93/2025 w sprawie  przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Smołdzino na 2025 r.” stanowi załącznik nr 

15 do niniejszego protokołu/.

Ad. 19.

Podjęcie  uchwały  w sprawie  wykazu kąpielisk  na terenie  Gminy Smołdzino oraz  trwania 

sezonu kąpielowego w roku 2025

Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy mają pytania do projektu uchwały. 

W związku z brakiem pytań poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Wynik głosowania:

za - 14 głosów

przeciw - 0 głosów

wstrzymało się - 0 głosów

/Uchwała Nr X/94/2025 w sprawie wykazu kąpielisk na terenie Gminy Smołdzino oraz trwania 

sezonu kąpielowego w roku 2025 stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu/.

Ad. 20.

Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  stanowiska  dotyczącego  zmiany  granic 

administracyjnych Miasta Słupska



Wójt odczytał treść uchwały.

Następnie Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy mają pytania do projektu uchwały. 

Wobec braku pytań poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Wynik głosowania:

za - 14 głosów

przeciw - 0 głosów

wstrzymało się - 0 głosów

/Uchwała  Nr  X/95/2025  w  sprawie  wyrażenia  stanowiska  dotyczącego  zmiany  granic 

administracyjnych Miasta Słupska stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu/.

Ad. 21.

Podjęcie  uchwały  w  sprawie  apelu  o  podjęcie  prac  legislacyjnych  związanych  ze  zmianą 

przepisów  ustawy  o  samorządzie  gminnym  w  zakresie  dopuszczalności  zmiany  granic 

jednostek samorządu terytorialnego

Wójt odczytał treść uchwały.

Następnie Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy mają pytania do projektu uchwały. 

W związku z brakiem pytań poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Wynik głosowania:

za - 14 głosów

przeciw - 0 głosów

wstrzymało się - 0 głosów

/Uchwała Nr X/96/2025 w sprawie apelu o podjęcie prac legislacyjnych związanych ze zmianą 

przepisów ustawy o samorządzie  gminnym w zakresie  dopuszczalności  zmiany granic  jednostek 

samorządu terytorialnego stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu/.

Ad. 22.

Przewodniczący Rady poprosił  Przewodniczącą  Komisji  Rewizyjnej  o  przedstawienie  wyników 

kontroli w Urzędzie Gminy Smołdzino. 

Przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej  radna  Bożena  Pawłów  przekazała,  że  kontrola  została 

przprowadzona  sprawnie,  rzetelnie, członkowie  Komisji  otrzymali  szczegółowe  informacje  na 

temat zagadnień obejmujących zakres kontroli. 

Kontrola obejmowała rok 2024. Zakres kontroli:

1. Promocja Gminy - wydatki.

2. Kontrola sprzedaży nieruchomości i gruntów.

3. Kontrola  budżetu  Gminy  w  zakresie  ściągalności  zadłużeń  podatkowych,  zużycia  wody, 

gospodarki odpadami, umorzeń i udzielonych ulg dla osób prawnych i fizycznych.



4. Realizacja  ZFŚS,  naliczanie,  wydatkowanie  zgodnie  z  obowiązującymi  przepisami  oraz 

regulaminem.

5. Realizacja funduszu sołeckiego.

Przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej  poinformowała,  że  Komisja  Rewizyjna  nie  stwierdziła 

uchybień w wykonywaniu obowiązków przez jednostkę budżetową w wyznaczonym do kontroli 

zakresie oraz nie wniosła żadnych uwag.  

Ad. 23.

Przewodniczący Rady poprosił zebranych o zgłaszanie wniosków i informacji.

Radny Kamil Kopiniak 

- przekazał, że Rada Rodziców wraz z Klubem Uczniowskim Rowokół organizuje 5 kwietnia br.  

o godz. 10.00 turniej siatkarski. Zebrane pieniądze będą przekazane dla przedszkolaków, które będą 

mogły być wykorzystane na dowolny cel podczas olimpiady odbywającej się w czerwcu, np. Na 

animatora, dmuchańca. Radny zachęcał radnych, przedstawicieli  Urzędu do utworzenia drużyny 

i wzięcia udziału w turnieju. Wpisowe od drużyn wynosi 300,00 zł, a zgłoszenia przyjmowane są 

do 30 marca br. Na imprezie będzie poczęstunek dla uczestników. Ponadto zostaną wręczone piękne 

medale, które przygotowuje Pani z Glinianej Zagrody.

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Marlena Makowska 

- zapytała ile jeszcze będzie planowanych wyłączeń wody.

Wójt  wyraził  nadzieję,  że  będzie  już  tylko  jedno  planowane  wyłączenie  wody,  jednocześnie 

zaznaczając, że nie gwarantuje tego. Następnie przekazał, że jest zdziwiony, że mieszkańcy tak 

bardzo  przeżywają  pewne  rzeczy  nie  zwracając  uwagi,  że  Samorząd  wielkimi  siłami  otrzymał 

dofinansowanie  na  poprawę  stanu  jakości  wody,  tj.  wymieniając  wszystkie  urządzenia.  Wójt 

apelował do mieszkańców, aby zrozumieli,  że to nie jest  tak, że specjalnie ktoś wyłącza wodę. 

Dzieje się tak, ponieważ chodzi o poprawę jakość życia mieszkańców. Kończąc wypowiedź Wójt 

podkreślił, że będzie robione wszystko, aby to było już jedno ostatnie wyłączenie wody i mowa tu  

o hydrofornii Żelazo.  Dodał, że inwestycja dotycząca hydroforni w Gardnie Wielkiej została już 

zakończona. 

Radny Jarosław Godau

a)-  zgłosił,  że  mieszkańcy  Gardny  Wielkiej  są  ciekawi  jak  zakończyła  sie  sprawa  dotycząca 

możliwości  modernizacji  betonowego  boiska.  Przekazał,  że  robił  rekonesans  i  boisko  wygląda 

tragicznie. Zapytał co dalej z tym boiskiem;

b)-  zgłosił,  że  chodnik przy ul.  Kościuszki  w m.  Gardna Wielka  (przy Posterunku Policji)  ma 

bardzo  głębokie  uszkodzenia,  sięgające  20  cm.  Stwarza  to  bardzo  duże  zagrożenie  dla 

przechodniów. Koniecznie należy do przed sezonem letnim naprawić;



c)- zgłosił, że pasy namalowane na zmodernizowanej jezdni przy ul. Paderewskiego w m. Gardna 

Wielka zniknęły po dwóch dniach. Wyjaśnił, że pasy były malowane kiedy padał deszcz. Zapytał, 

czy była składana reklamacja w tej sprawie i co dalej z tą sprawą;

d)-  zgłosił,  że  przystanek  autobusowy  i  zajazd  przy  nim  w  m.  Gardna  Wielka  wyglądają 

nieestetycznie;

e)- zgłosił zbite dwa lustra drogowe na skrzyżowaniach w m. Gardna Wielka;

f)- zgłosił, że na drodze brukowej, która biegnie w kierunku nowego osiedla domków w m. Gardna 

Wielka, od 20 lat wycieka woda i nic się z tym nie robi. Wczoraj został nasypany w tym miejscu 

jakiś żwir, piach, ale to przy większej ulewie znajdzie się na ulicy. Zapytał jakie są perspektywy na 

naprawę tej drogi.

Wójt, udzielając odpowiedzi na powyższe zapytania i zgłoszenia, na wstępie powiedział, że ma 

nadzieję, że budżet Gminy tworzony jest wspólnie z Panem radnym, który ma wpływ na to jakie 

zadania są wykonywane.   

ad.a.

Wójt  poinformował,  że  został  napisany  projekt  na  zadanie  dotyczące  modernizacji  boiska 

w m. Gardna Wielka, jednak nie przeszedł on do realizacji. Zapewnił, że zostanie złożony kolejny 

wniosek na to zadanie. W dalszej kolejności Wójt przekazał, że rozmawiał z mieszkańcami Gardny 

Wielkiej  na  ten  temat  i  postanowiono,  że  jeżeli  drugi  projekt  nie  przejdzie  wówczas  zostanie 

wyremontowane  jedynie  boisko  piłkarskie,  a  koszt  tego  zadania  wyniesie  230  000,00  zł. 

W projekcie, który był złożony pod uwagę było brane:

- prace przygotowawcze – kwota 232 000,00 zł,

- modernizacja boiska – kwota 151 000,00 zł,

- modernizacja boiska do siatkówki – kwota 115 000,00 zł,

- modernizacja boiska do koszykówki – kwota 113 000,00 zł,

- ogrodzenie  –  kwota 220 000,00 zł,

- wyposażenie obiektu w różne rzeczy sportowe – kwota 56 000,00 zł.

Wójt podkreślił, że została przygotowana dokumentacja na to zadanie, kosztorys i to nie jest tak, że 

nikt nic nie zrobił w tym zakresie. Dodał, że mówi się, że w Gardnie Wielkiej nic się nie robi,  

a tylko wykonuje się pewne inwestycje na terenie m. Smołdzino, np.  w Parku Wiejskim. Wójt 

przypomniał,  że  prace  w  Parku  Wiejskim w Smołdzinie  zostały  wykonane  z  dwóch  funduszy 

sołeckich  Sołectwa  Smołdzino,  a  Samorząd  dołożył  jedynie  parę  złotych.  Zaproponował,  aby 

Sołectwo Gardna Wielka  również  podjęło  takie  działania,  a  wówczas  i  tam będą wykonywane 

prace.  Następnie  Wójt  zwrócił  uwagę,  że  w  m.  Gardna  Wielka  trwa  inwestycja  dotycząca 

termomodernizacji budynku ośrodka zrowia za kwotę 7 000 000,00 zł. 



ad.b.

Wójt przyznał, że wie o stanie chodnika przy ul. Kościuszki w m. Gardna Wielka i zastanawiał się 

czy wykonać naprawę, ponieważ na to nie zostały zabezpieczone śroki w budżecie Gminy, a to 

z tego względu, że i Wójt i radni wiedzieli, że priorytetowym zadaniem jest inwestycja dotycząca 

oczyszczalni  ścieków.  Wójt  przekazał,  że  aby  wykonać  naprawę  tego  chodnika  trzeba  będzie 

wspólnie zastanowić się z czego zabrać pieniądze, żeby przeznaczyć je właśnie na tę inwestycję. 

Dodał, że nie wie, czy uda się wykonać to zadanie do wakacji.   

ad.c.

Wójt przekazał, że to pomalowanie pasów na jezdni przy ul. Paderewskiego w m. Gardna Wielka 

było tylko wstępnym malowaniem, a porządne malowanie będzie wykonane w okresie wiosennym. 

ad.d.

Wójt przekazał,  że na temat przystanku autobusowego w m. Gardna Wielka była już mowa na 

jednym z zebrań wiejskich, że trzeba go wyremontować bądź zburzyć. Jeśli chodzi o wjazd na 

przystanek  Wójt  powiedział,  że  stanowi  on  fragment  drogi  powiatowej,  a  więc  zostanie  to 

zgłosozne do zarządcy drogi i być może wspólnie zostanie on poprawiony, tj. wymienione płyty 

jumbo na polbruk. Gmina dysponuje polbrukiem, także pozostaje tylko kwestia wykonastwa. 

ad.e. 

Wójt poinformował, że nie tylko w tych miejscach, które wskazał radny Godau, zostały zniszczone 

lustra drogowe, bo jest ich więcej na terenie gminy, łącznie 11 luster. Naprawa jednego lustra to 

kwota  1000,00  -  1500,00  zł.  Wójt  przekazał,  że  naprawę  tych  luster  trzeb  wykonać  wspólnie 

z Powiatem Słupskim. Jednak gdyby Powiat zdecydował, że nie będzie tego wykonywał, to Gmina 

we własnym zakresie zakupi lustra. 

ad.f. 

Wójt przekazał,  że sytuacja z wyciekającą wodą na wskazanej drodze trwała od 50 lub 60 lat. 

Przyznał, że jest zdziwiony tym zgłoszeniem, bo ten wyciek przestał już funkcjonować. Dodał, że 

być może podczas potężnej ulewy wyciek jest z innego miejsca, bo tamten został naprawiony, tj.  

wykonano przepust  pod drogą i  woda leci  do rowu melioracyjnego. W dalszej  kolejności  Wójt 

przypomniał radnemu, że przy tworzeniu budżetu Gminy radny nie zgłosił tej drogi jako droga 

priorytetowa do naprawy. Wójt poinformował, że rozmawiał z mieszkańcami tam mieszkającymi 

i powiedzieli, że po naprawie tego wycieku jest sucho. 

Następnie  Wójt  zwrócił  się  do  wszystkich  radnych,  a  także  mieszkańców  oglądających  sesję 

mówiąc, że chyba widzą różnicę jaka zaistniała na terenie gminy Smołdzino w przeciągu kilku lat.  

W rankingu Gmin Województwa Pomorskiego Gmina Smołdzino powędrowała w górę o 71 miejsc.  

To o czymś świadczy i to się nie dzieje bez przyczyny, to jest praca Wójta, radnych, pracowników,  

a także mieszkańców, którzy motywują do tego działania. Wójt przyznał, że oczywiście chciałoby 



się  jeszcze więcej  wykonywać zadań,  ale  robi  się  tyle  na ile  środki  finansowe pozwalają.  Jest  

jeszcze dużo zaniedbań na terenie gminy, ale małymi krokami zostanie to zrobione. 

W tym miejscu głos zabrał  Wójt Gminy Ustka Rafał Konon, który na wstępie podziękował za 

zaproszenie na sesję, a następnie przekazał, że jest pod wrażeniem jednomyślności radnych przy 

głosowaniach. W dalszej kolejności w imieniu Gminnego Klubu Sportowego Wybrzeże Objazda 

podziękował za przyznanie kwoty dotacji  w wysokosci  5000,00 zł,  bo o taką dokładnie kwotę 

wnioskował Klub i jest to duży zastrzyk finansowy dla niego. Wójt wyjaśnił, że dzieci z terenu 

gminy  Smołdzino  przyjeżdżają  do  tego  Klubu  i  trenują  w nim.  Podkreślił,  że  w  jedności  siła 

i należy się wspierać w działaniach, w których można. Następnie poinformował, że po rozmowach 

z Wójtem Gminy Smołdzino doszło do wstępnych porozumień w kwestii oczyszczalni ścieków. 

Wyjaśnił, że planuje zmienić aglomerację oczyszczalni ścieków, która mieści się w Rowach, króra 

jest po przebudowie, tak by można było przyjąć ścieki z części gminy Smołdzino, tj. od m. Gardna 

Wielka do m. Komnino. Wójt Konon zaznaczył, że to oczywiście wymaga sporej pracy, zmiany 

aglomeracji,  wyliczeń,  a  także  uzyskania  pewnych  dotacji,  ponieważ  wybudowanie  sieci 

i przpompowni jest kosztownym zadaniem. W dalszej kolejności Wójt Gminy Ustka odniósl się do 

tematu zgłoszonego przez radnego Jarosława Godau, tj. pomalowanych pasów na jezdni, mówiąc, 

że w Gminie Ustka również czeka się kiedy zostaną wykonane prace w tym zakresie przez Zarząd 

Dróg Powiatowych, ponieważ jesienią rozpoczęli prace i nie zostały one skończone. Zaznaczył, że 

wiadomym jest,  że też aura na to nie pozwalała.  Wyraził  nadzieję,  że w przciągu tygodnia lub 

półtora Zarząd Dróg Powiatowych rozpocznie te prace. Następnie Wójt Konon poinformował, że 

wystosuje zaproszenie dla przedstawicieli Gminy Smołdzino na 11 kwietnia br. do Urzędu Gminy 

Ustka na spotkanie dotyczące drugiego etapu trasy rowerowej R10, dofinansowania tego zadania. 

Na  spotkaniu  będą  przedstawiciele  Urzędu  Marszałkowskiego,  a  także  Słowińskiego  Parku 

Narodowego. Wójt Gminy Ustka przyznał, że jeżeli dofinansowanie tego drugiego etapu będzie tak 

niewielkie jak w pierwszym etapie, to nie zgodzi się na realizację tego zadania.

Głos zabrał  Wójt Gminy Smołdzino przekazując,  że odbył  spotkanie na temat drugiego etapu 

budowy ścieżek rowerowych R10, podczas którego otrzymał informację, że dofinansowanie będzie 

na poziomie 85%. Wójt podkreślił, że jeżeli okaże się, że dofinansowanie tego zadania nie będzie 

na takim poziomie, to Gmina Smołdzino również nie przystąpi do tej inwestycji, bo Gminy na to 

nie stać. 

Następnie głos zabrał Sekretarz Gminy wyjaśniając, że spotkanie w Urzędzie Gminy Ustka w dniu 

11 kwietnia br. jest pokłosiem spotkania, które odbyło sie w Urzędzie Marszałkowskim z udziałem 

Gmin  partnerskich  projektu  trasy  rowerowe  R10.  Głównym tematem spotkania  była  realizacja 

dotychczasowej umowy, którą Gmina Smołdzino i Gmina Główczyce poddały krytyce. W dalszej 

kolejności Sekretarz powiedział, że dofinansowanie drugiego etapu inwestycji na poziomie 85% to 



duże dofinansowanie, jednak sam projekt, nie mówiąc już o wykonaniu, będzie kosztował miliony 

zł. Sekretarz zaznaczył, że na terenie gminy Smołdzino są jeszcze inne drogi do remontu i należy 

zastanowić  się,  czy  wydać  tak  duże  pieniądze  na  ścieżkę  rowerową,  czy  na  drogi  dojazdowe 

mieszkańców do domu. 

Ponownie głos zabrał Wójt Gminy Smołdzino przekazując, że trzeba rozważyć co jest ważniejsze 

do wykonania, tj. ścieżka rowerowa, czy fragment drogi wspólnie z Powiatem Słupskim i Gminą 

Ustka  od  Retowo-Lotki  do  Osiek.  Wójt  przyznał,  że  jeżeli  będzie  miał  do  wyboru  inwestycję 

dotyczącą  ścieżki  rowerowej  a  inwestycję  w drogę,  po  której  jeżdżą  mieszkańcy  i  będą  mieli 

bezpieczny dojazd, to zostanie wybrana droga dojazdowa. 

Następnie  głos  zabrał Wójt  Gminy Ustka  informując,  że  podjął  decyzję,  że  w sezonie  letnim 

w m. Rowy będzie otwarte Centrum Informacji Turystycznej, które będzie prowadził Urząd Gminy 

Ustka. W Centrum tym będą udostępniane informacje na temat wszystkich atrakcji,  które są na 

terenie  gminy Smołdzino.  Gmina  Ustka  wystąpi  z  prośbą  do  Gminy Smołdzino o  przekazanie 

materiałów informacyjnych. 

Następnie  głos  zabrał Wójt  Gminy  Smołdzino wyrażając  nadzieję,  że  w przyszlości  wraz  ze 

Sowińskim Parkiem Narodowym, w budynku po byłym Muzeum Przyrodniczym w Smołdzinie, 

również uda się otworzyć Punkt Informacji Turystycznej. Zwrócił się do Wójta Gminy Ustka, aby 

rózwnież do Gminy Smołdzino zostały przekazane materiały promocyjne Gminy Ustka, aby móc je 

wyłożyć w Urzędzie Gminy Smołdzino i Gminnym Ośrodku Kultury. Wójt podkreślił, że wspólna 

promocja jest wielkim sukcesem. 

W  tym  miejscu  Przewodniczący  Rady  podziękował  Wójtowi  Gminy  Ustka  za  propozycję 

wspólnego rozwiązania problemu kanalizacyjnego. 

Radny Kamil Kopiniak 

- zapytał Wójta Gminy Ustka, czy zostanie dokończony remont drogi w kierunku m. Gąbino.

W odpowiedzi  Wójt  Rafał  Konon poinformował,  że  jest  po  rozmowach z  Powiatem Słupskim 

i  otrzymał  zapewnienie,  że  ten  kawałek  drogi  do  m.  Gąbino  zostanie  dokończony. 

Następnie zaprosił zebranych na Dni Gminy Ustka, które odbędą się 31 maja br. w m. Objazda. 

Oficjalne zaproszenia dla radnych i sołtysów również wpłyną do Urzędu Gminy Smołdzino. Wójt 

zaznaczył, że jest to pierwsze tego typu wydarzenie w Gminie Ustka. 

Radny Jarosław Godau

-  podziękował Wójtowi za wyjaśnienia do zgłoszeń, które przedstawił. Odniósł się ponownie do 

kwestii chodnika przy ul. Kościuszki w m. Gardna Wielka mówiąc, że nie chodzi o przebudowę 

chodnika  i  o  przełożenie,  bo  tam jest  dosłownie  4-5  zapadlisk.  Zaznaczył,  że  to  nie  wymaga 

przekładania  całego  chodnika,  a  jedynie  małej  poprawy  i  radny  może  to  zrobić  we  własnym 

zakresie. 



W odpowiedzi na powyższe Wójt zapytał radnego jak sobie wyobraża zrobienie 4 zapadlisk przy ul. 

Kościuszki, a na pozostałym odcinku tego chodnika kolejne zapadliska zostawić. Wójt wyjaśnił, że 

trzeba  poprawić  cały  chodnik,  bo  ktoś  będzie  miał  pretensje,  że  na  jednym  odcinku  zostało 

naprawione, a na innym nie. Jeśli chodzi o wykonastwo to musi zrobić to ktoś kto się na tym zna 

i  przedstawić  kosztorys.   Ponadto  do  wykonania  tego  zadania  wymagana  jest  zgoda  Powiatu 

Słupskiego. 

Radny Kamil Kopiniak 

-  zwrócił  się  do  wszystkich  gości  obecnych na  sali,  a  także  do  wszystkich  oglądających sesję 

mówiąc, że ktoś może być zdziwionym tempem przy podejmowaniu uchwał przez Radę , ale to nie  

jest tak jak można to odebrać, ponieważ podczas posiedzenia Komisji projekty uchwał są głęboko 

analizowane przez radnych. Każdy radny jak ma jakieś wątpliwości to zgłasza je. Ponadto wszelkie 

problemy jakie są w poszczególnych okręgach również są zgłaszane. Radny wyjaśnił, że wszystko 

jest  analizowane  i  zgłaszane  na  posiedzeniu  Komisji  właśnie  po  to,  aby  tą  sesję  sprawnie 

przeprowadzić.

Wobec  braku  kolejnych  głosów  Przewodniczący  Rady  Jan  Fleszer  zamknął  powyższy  punkt 

porządku obrad.  

Ad. 24.

W związku z  wyczerpaniem porządku obrad  Przewodniczący Rady podziękował  wszystkim za 

udział w obradach i o godzinie 17:15 zamknął X sesję Rady Gminy Smołdzino.

Na tym protokół zakończono.

Protokołowała:
Edyta Szczekarewicz
st. inspektor ds. Biura Rady          
BIP oraz Biura Obsługi Klienta

Integralną część protokołu stanowi nagranie sesji w formie audio-video zamieszczone na stronie 
Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu Gminy Smołdzino w zakładce System Rada -> Sesje Rady. 

Wydruki z głosowań imiennych przeprowadzonych podczas sesji znajdują się na stronie Biuletynu 
Informacji Publicznej Urzędu Gminy Smołdzino w zakładce System Rada -> Głosowania.


	19. Podjęcie uchwały w sprawie wykazu kąpielisk na terenie Gminy Smołdzino oraz trwania sezonu kąpielowego w roku 2025.

